
1 
 

Protokół nr BR.0002.1.2020 

Z obrad XVII sesji Rady Miejskiej w Sulechowie w dniu 21 stycznia 2020 

 

Obrady rozpoczęto 21 stycznia 2020 o godz. 10:00, a zakończono o godz. 12:21 tego samego 

dnia. W obradach wzięło udział 19 radnych Rady Miejskiej w Sulechowie. 

1. Otwarcie sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Sulechowie stwierdził obecność 19 radnych na ustawowy i faktyczny 

stan 21 radnych Rady Miejskiej w Sulechowie, a tym samym uznał obrady za prawomocne do 

podejmowania uchwał. 

 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

Głosowano wniosek Przewodniczącego Rady Miejskiej w sprawie zmiany porządku obrad po przez 

dodanie w punkcie 6 podpunktów 10, 11, 12. 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (18) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta 

Matuszewska, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni 

Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Zbigniew 

Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

NIEOBECNI (3) Stanisław Kaczmar, Przemysław Artur Mikołajczyk, Agnieszka Joanna Szeląg 

Głosowano wniosek Przewodniczącego Rady Miejskiej w sprawie zmiany porządku obrad po przez 

dodanie w punkcie 7 głosowania nad wnioskiem o zaskarżenie zarządzenia nadzorczego Wojewody 

Lubuskiego. 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (17) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta 

Matuszewska, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni 

Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Wojciech Szefner, Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, 

Izabela Katarzyna Wojewoda 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Sebastian Tomasz Różycki 

NIEOBECNI (3) Stanisław Kaczmar, Przemysław Artur Mikołajczyk, Agnieszka Joanna Szeląg 

3. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

Do informacji nie wniesiono uwag ani pytań. 

 

4. Informacja Przewodniczących Komisji Rady Miejskiej z prac Komisji w okresie międzysesyjnym. 

Do informacji nie wniesiono uwag ani pytań. 

 

5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Sulechowa w okresie międzysesyjnym. 

Radny Sebastian Tomasz Różycki komentując sprawozdanie przypomniał o fakcie, iż w sprawie 

odrolnienia działek gminnych w miejscowości Krężoły istotną rolę odegrał radny Powiatu 

Zielonogórskiego Ryszard Górnicki. 

Burmistrz Wojciech Kajetan Sołtys (Ad Vocem) potwierdził, że pan radny ma swoją zasługę w tej sprawie 

ale o jego roli wspominał wcześniej. 
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6. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał: 

 

1) w sprawie planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Sulechowie na rok 2020 (druk nr 200), 

 

Radny Sebastian Tomasz Różycki zgłosił autopoprawki do projektu uchwały. Autopoprawki stanowią 

załącznik do protokołu. 

Radna Izabela Katarzyna Wojewoda zwróciła uwagę na błąd językowy i poprosiła o jego korektę. 

 

Głosowano w sprawie: 

autopoprawek do projektu uchwały w sprawie planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w 

Sulechowie na rok 2020 (druk nr 200), 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (18) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta 

Matuszewska, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni 

Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Zbigniew 

Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

NIEOBECNI (3) Stanisław Kaczmar, Przemysław Artur Mikołajczyk, Agnieszka Joanna Szeląg 

 

Głosowano w sprawie: w sprawie planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Sulechowie na rok 

2020 (druk nr 200), 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (18) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta 

Matuszewska, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni 

Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Zbigniew 

Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

NIEOBECNI (3) Stanisław Kaczmar, Przemysław Artur Mikołajczyk, Agnieszka Joanna Szeląg 

 

2) o zmianie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego oraz 

umieszczenie urządzeń w pasie drogowym dróg gminnych (druk nr 201), 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (18) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta 

Matuszewska, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni 

Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Zbigniew 

Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

NIEOBECNI (3) Stanisław Kaczmar, Przemysław Artur Mikołajczyk, Agnieszka Joanna Szeląg 

 

3) w sprawie przyjęcia przez Gminę Sulechów zadania zarządzania częścią pasa drogowego dróg 

powiatowych nr 1201F, 1187F oraz 3801F (druk nr 202), 
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Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (18) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta 

Matuszewska, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni 

Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Zbigniew 

Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

NIEOBECNI (3) Stanisław Kaczmar, Przemysław Artur Mikołajczyk, Agnieszka Joanna Szeląg 

 

4) w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Sulechów na 2020 rok (druk nr 204), 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (18) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta 

Matuszewska, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni 

Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Zbigniew 

Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

NIEOBECNI (3) Stanisław Kaczmar, Przemysław Artur Mikołajczyk, Agnieszka Joanna Szeląg 

 

5) o zmianie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Sulechów (druk nr 205), 

 

Burmistrz Wojciech Kajetan Sołtys poinformował o autopoprawce do projektu uchwały, spowodowaną 

wnioskiem inwestora. 

Radny Sebastian Tomasz Różycki zwrócił uwagę na błędny zapis numeru działki. Burmistrz poinformował 

iż błąd ten usunie wprowadzając go do autopoprawki. 

 

Głosowano w sprawie: autopoprawki (załącznika) do projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Sulechów (druk nr 205), 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (19) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta 

Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna 

Musiałek, Przemysław Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, 

Wojciech Szefner, Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

NIEOBECNI (2) Stanisław Kaczmar, Agnieszka Joanna Szeląg 

 

Głosowano w sprawie autopoprawki (uzasadnienia) do projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Sulechów (druk nr 205), 

Wyniki głosowania 
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ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (19) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta 

Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna 

Musiałek, Przemysław Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, 

Wojciech Szefner, Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

NIEOBECNI (2) Stanisław Kaczmar, Agnieszka Joanna Szeląg 

 

Głosowano w sprawie: o zmianie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Sulechów (druk nr 205), 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (19) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta 

Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna 

Musiałek, Przemysław Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, 

Wojciech Szefner, Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

NIEOBECNI (2) Stanisław Kaczmar, Agnieszka Joanna Szeląg 

 

6) w sprawie projektu programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie gminy Sulechów w 2020 roku (druk nr 206), 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (19) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta 

Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna 

Musiałek, Przemysław Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, 

Wojciech Szefner, Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

NIEOBECNI (2) Stanisław Kaczmar, Agnieszka Joanna Szeląg 

 

7) w sprawie odwołania radnego z funkcji Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady 

Miejskiej w Sulechowie (druk nr 207), 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (18) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Przemysław Artur 

Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni 

Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Zbigniew 

Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Krzysztof Kluczyński 

NIEOBECNI (2) Stanisław Kaczmar, Agnieszka Joanna Szeląg 
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8) w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Sulechowie 

(druk nr 208), 

 

Radny Krzysztof Kluczyński zgłosił kandydaturę radnej Elżbiety Musiałek. Radna wyraziła zgodę. 

Głosowano w sprawie: w sprawie przyjęcia kandydatury radnej Pani Elżbiety Musiałek na 

Przewodniczącą Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Sulechowie.  

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (19) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta 

Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna 

Musiałek, Przemysław Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, 

Wojciech Szefner, Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

NIEOBECNI (2) Stanisław Kaczmar, Agnieszka Joanna Szeląg 

 

Głosowano w sprawie: w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady 

Miejskiej w Sulechowie (druk nr 208),.  

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (19) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta 

Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna 

Musiałek, Przemysław Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, 

Wojciech Szefner, Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

NIEOBECNI (2) Stanisław Kaczmar, Agnieszka Joanna Szeląg 

 

9) w sprawie powołania radnych na członków komisji oraz stwierdzenia składu Komisji Przestrzegania 

Prawa i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej w Sulechowie (druk nr 209). 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (19) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta 

Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna 

Musiałek, Przemysław Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, 

Wojciech Szefner, Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

NIEOBECNI (2) Stanisław Kaczmar, Agnieszka Joanna Szeląg 

 

10) w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Sulechowie 

(druk nr 210) 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (19) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta 
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Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna 

Musiałek, Przemysław Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, 

Wojciech Szefner, Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

NIEOBECNI (2) Stanisław Kaczmar, Agnieszka Joanna Szeląg 

 

11) w sprawie umorzenia postępowania skargowego (druk nr 211) 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (18) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta 

Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna 

Musiałek, Przemysław Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Wojciech Szefner, Zbigniew 

Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

PRZECIW (1) Sebastian Tomasz Różycki 

NIEOBECNI (2) Stanisław Kaczmar, Agnieszka Joanna Szeląg 

 

12) w sprawie umorzenia postępowania skargowego (druk nr 212) 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (19) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta 

Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna 

Musiałek, Przemysław Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, 

Wojciech Szefner, Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

NIEOBECNI (2) Stanisław Kaczmar, Agnieszka Joanna Szeląg 

 

7. Głosowanie wniosku o zaskarżenie przez Radę Miejską w Sulechowie Zarządzenia Zastępczego 

Wojewody Lubuskiego dotyczącego nadania Szkole Podstawowej im. Leona Kruczkowskiego w Cigacicach 

nazwy Szkoła Podstawowa im. Melchiora Wańkowicza w Cigacicach. 

 

Dyrektor szkoły podstawowej w Cigacicach poinformowała, iż sprawa zaskarżenia zarządzenia w 

zasadzie nic nie da bo nawet w przypadku wygranej w sądzie należało by zwrócić się do Rady Miejskiej 

w sprawie zmiany nazwy dotychczasowej. Dyrektor jest zdania, iż należy przyjąć nazwę podaną przez 

Wojewodę a następnie zmienić ją w drodze statutowej na inną.  

Radny Jan Zdzisław Rerus stwierdził, że szkoła powinna sama zdecydować kto ma jej patronować. Radny 

wyraził zdziwienie, że gmina nie posiadała dokumentów nadania nazwy szkole a co za tym idzie jest ona 

tylko zwyczajowa i nie podlegała zmianie przez Wojewodę na podstawie ustawy. 

Burmistrz Wojciech Kajetan Sołtys (Ad Vocem) przyznał, że nazwa się pojawia w innych dokumentach 

na przykład w uchwale o sieci szkół. Samych dokumentów nadania nazwy szkole nie ma i nie wiadomo 

kiedy to dokładnie miało miejsce. 

Radny Roman Rakowski stwierdził, że Melchior Wańkowicz nie nadaje się na patrona podstawówki. 

Radny Zbigniew Trompa (Ad Vocem) stwierdził, że wniosek ten to strata czasu a w sprawie tego kto się 

nadaje na patrona szkoły podstawowej ma odmienne zdanie od przedmówcy. 
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Radna Izabela Katarzyna Wojewoda stwierdziła, że sprawa patrona powinna być sprawą społeczności 

Cigacic. 

 

Głosowano w sprawie: Głosowanie wniosku o zaskarżenie przez Radę Miejską w Sulechowie Zarządzenia 

Zastępczego Wojewody Lubuskiego dotyczącego nadania Szkole Podstawowej im. Leona 

Kruczkowskiego w Cigacicach nazwy Szkoła Podstawowa im. Melchiora Wańkowicza w Cigacicach..  

Wyniki głosowania 

ZA: 3, PRZECIW: 16, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (3) Czesław Stefan Grzeszyński, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus 

PRZECIW (16) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, 

Krzysztof Kluczyński, Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Przemysław Artur 

Mikołajczyk, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni 

Pokład, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Zbigniew Trompa, Roman Wilczyński, Izabela 

Katarzyna Wojewoda 

NIEOBECNI (2) Stanisław Kaczmar, Agnieszka Joanna Szeląg 

 

8. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Radny Sebastian Tomasz Różycki poinformował, że wraz z radną Arletą Lubieniec zrezygnowali z pracy 

w zespole do spraw organizacji sieci szkół. Radny poinformował, że klub Prawa i Sprawiedliwości złożył 

dziś interpelację w sprawie zadań wpisywanych do Strategii Województwa Lubuskiego. Radny odczytał 

tekst interpelacji (stanowi załącznik do protokołu). Radny poprosił wszystkich radnych o wspólne 

działania na rzecz wprowadzenia w życie zapisów strategii. Radny poprosił o aktualizację fotografii 

wiszącej na II piętrze ratusza. Widok miasta z powietrza jest nieaktualny. 

Radny Przemysław Antoni Pokład podziękował nowym członkom komisji Przestrzegania Prawa za akces. 

Radny poprosił o zajęcie się dzikim wysypiskiem śmieci na wyjeździe z Kij. Radny zapytał czy są już 

wymierne skutki przeprowadzonej na gminnej infrastrukturze termomodernizacji. Radny zapytał o 

obsadę karetek pogotowia, czy faktycznie nie musi już być wśród jej członków lekarza. 

Radny Zbigniew Trompa zwrócił uwagę na zły stan infrastruktury drogowej w gminie, na przykład 

wykrzywione znaki drogowe itp. radny poprosił o przegląd tych elementów. Radny poprosił o 

interwencję policji w sprawie osób bezdomnych koczujących w zdewastowanym budynku przy Alei 

Niepodległości 43. Budynek ten nie ma zasilania prądem ani ogrzewania a osoby te ogrzewając się 

otwartym ogniem mogą spowodować tragedię. Dodatkowo źle to wpływa na wizerunek miasta. Radny 

zapytał także o rozstrzygnięcie przetargu na remont mostu w Cigacicach. 

Radny Piotr Miszkiewicz poprosił o częstsze wizyty służb miejskich na bocznych ulicach. Zalegają w 

niektórych miejscach – jak na przykład ulica Hermana ogromne ilości śmieci. Radny zapytał możliwość 

naprawy drogi powiatowej do wsi Karczyn. Radny zapytał o termin podpisania porozumienia z izbą 

wytrzeźwień. 

Radna Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak zapytała kiedy została wydana decyzja lokalizacyjna na 

utworzenie chlewni w Kalsku. Zgoda lokalizacyjna przekreśla możliwość skutecznego sprzeciwu wobec 

takiej inwestycji. 

Radny Krzysztof Kluczyński (Ad Vocem) stwierdził że żadnej zgody nie ma i zaprosił do LODR w Kalsku w 

czwartek na godzinę 18:00 w tej właśnie sprawie. Na ten moment właściciel prowadzi hodowlę krów a 

chce zmienić działalność na hodowlę świń. 

Radny Jan Zdzisław Rerus stwierdził, że szanuje decyzję rady odnośnie skargi na zarządzenie zastępcze 

Wojewody ale dokumenty nadania nazwy szkole gdzieś muszą być. Radny zapytał zastępcy Burmistrza 

Danutę Jurzak czy rzeczywiście odchodzi na emeryturę. Radny podziękował za współpracę radnemu 
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Piotrowi Miszkiewiczowi za przewodniczenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Radny zawnioskował o 

spowodowanie udostępnienia pozwu w sprawie wydania dokumentacji rady rodziców przy SP3. Radny 

wyraził pogląd, iż pozew ten może być tak skonstruowany aby został przez sąd oddalony. Radny 

informował, iż jego wnioski o udostępnienie pozwu kierowane do Burmistrza był do tej pory odrzucane, 

lub nie udzielono odpowiedzi. Pozew jest wynikiem postanowienia proceduralnego podjętego na sesji 

w czerwcu. Pozew jest niezbędny do rozpatrzenia petycji pana Romana Rakowskiego i stąd bezwzględnie 

rada musi znać jego treść jako organ wydający postanowienie. Radny poprosił o skorzystanie z 

uprawnień jakie posiada przewodniczący rady i wydanie polecenia służbowego odpowiednim 

pracownikom ratusza o udostępnienie pozwu. Radny stwierdził także, że nie życzy sobie aby powoływać 

go na świadka w tej sprawie. Według radnego cała wiedza w tej sprawie jaką posiada radny jest zapisane 

w protokole z posiedzeń komisji. 

Przewodniczący rady poinformował, że ma wiedzę na temat poleceń służbowych i z pewnością będzie z 

nich korzystał. Przewodniczący poinformował, że oczywiście przekazywał wnioski Pana radnego 

burmistrzowi ale w sprawie ostatniego nadal nie minął jeszcze termin na udzielenie odpowiedzi. 

 

9. Zapytania sołtysów i mieszkańców Gminy Sulechów. 

 

Nie było chętnych do zabrania głosu. 

 

10. Przerwa. 

 

Przewodniczący ogłosił 10 minut przerwy. Po przerwie obrady wznowiono. 

 

11. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

 

Głosowano w sprawie przyjęcie protokołu z obrad XVI sesji Rady Miejskiej w Sulechowie. 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (18) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krzysztof Kluczyński, 

Arleta Barbara Lubieniec, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Przemysław Artur Mikołajczyk, Piotr 

Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Elżbieta Krystyna Musiałek, Przemysław Antoni Pokład, Roman 

Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Zbigniew Trompa, Roman 

Wilczyński, Izabela Katarzyna Wojewoda 

BRAK GŁOSU (1) Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak 

NIEOBECNI (2) Stanisław Kaczmar, Agnieszka Joanna Szeląg 

 

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

 

Burmistrz Wojciech Kajetan Sołtys w odpowiedzi poinformował co następuje: przekazane przez pana 

Sebastiana Różyckiego wnioski do strategii są w zasadzie spójne z programem burmistrza – co należy 

podkreślić obliczonym na realizację w perspektywie wieloletniej. W sprawie fotografii na korytarzu 

faktycznie można to zmienić ale nie wydawało się to sprawą najistotniejszą. Burmistrz przyznał, że dzikie 

wysypisko w pobliżu miejscowości Kije należy usunąć ale tylko wraz z uporządkowaniem zieleni jaka tam 

porasta. Burmistrz zaapelował o przekazywanie informacji na temat wypadków śmiecenia itd. do 

ratusza. Burmistrz przypomniał, że jest to jedyny sposób na ukaranie winnych takiego procederu. Co do 

zaśmieconych działek prywatnych tutaj sprawa jest utrudniona. Jeśli chodzi o obsadę karetek to 

faktycznie w karetkach podstawowych jeżdżą tylko ratownicy w tak zwanej ratowniczej ratownicy wraz 
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z lekarzem. Jeśli chodzi o podsumowanie działań termomodernizacyjnych to jest jeszcze na to za 

wcześnie. Niektóre obiekty wyposażono w fotowoltaikę. Znaki są na bieżąco naprawiane ale i na bieżąco 

są niszczone. Często te najbardziej zaniedbane nie są znakami postawionymi przez gminę ale na przykład 

powiat lub województwo. Przeglądy tej infrastruktury są przeprowadzane co jakiś czas. Policja sprawę 

budynku na Alei Niepodległości zna. Właściciel nie interesuje się tym co się tam dzieje i nie wyraził chęci 

żadnej interwencji. Wspomniany zaśmiecony teren przy ulicy Hermana jest własnością prywatną. 

Działka gminna obok zostanie jednak uporządkowana. W sprawie porozumienia z izbą wytrzeźwień 

poruszaną w interpelacji radnych Miszkiewicza i Szefnera jest ono na razie w zawieszeniu gdyż nie 

przewidziano środków na to zadanie. Druga kwestia to wspólne patrole policji i straży miejskiej. Temat 

ten był już realizowany i były do niego pewne zastrzeżenia – jednak jest to dobre rozwiązanie Jeśli chodzi 

o fermę trzody chlewnej to gmina nie wydała żadnej decyzji. Gmina ma wiedzę na ten temat od 

momentu, kiedy wpłynął wniosek o wydanie decyzji środowiskowej. Od wielu lat prowadzona jest tam 

hodowla bydła i w tym zakresie ta działalność jest tam prowadzona. Teraz inwestor chce zmienić profil 

działalności. Na dziś brak odpowiednich dokumentów aby można było wydać decyzję. Mieszkańcy i 

organizacje będą też miały czas na wypowiedzenie swojego zdania na ten temat. 

Radny Jan Zdzisław Rerus (Ad Vocem) poinformował, że otrzymał z ratusza odpowiedź na pytanie na 

temat usuwania odpadów gabarytowych, z której wynika, że zostaną one usunięte w terminie odbioru 

tych odpadów czyli dopiero w marcu. A zatem po co informować gminę o miejscach zaśmieconych skoro 

tak naprawdę nie reaguje. 

Członek Zarządu Powiatu Zielonogórskiego Mirosław Andrasiak poinformował iż złożono 6 ofert na 

remont mostu ale procedura wydłużyła się z uwagi na konieczność weryfikacji jednej z ofert o rażąco 

niskiej cenie. W lutym planuje się zorganizowanie spotkania z mieszkańcami w celu poinformowania ich 

o tym jak remont będzie przebiegał. W sprawie drogi do Karczyna to będą tam prowadzone prace w 

najbliższym czasie. Powiat przystąpi do prac w mieście na ulicy poznańskiej oraz w tym roku rozpocznie 

się remont drogi do Bukowa. 

Burmistrz Wojciech Kajetan Sołtys (Ad Vocem) poinformował, że nie można oczekiwać wywozu tak 

zwanych gabarytów co tydzień. Przez cały rok można je przekazywać do PSZOK na ulicy Orzechowej. 

Radny Jan Zdzisław Rerus (Ad Vocem) stwierdził, że co do zasady całkowicie się z burmistrzem zgadza 

ale co do realizacji już nie. Spółdzielnia z własnego terenu usuwa te śmieci na bieżąco. Gmina ze swoich 

terenów już tego nie robi. Radny oczekuje takiego samego działania ze strony gminy. 

 

13. Wolne wnioski i informacje. 

 

Radny Przemysław Mikołajczyk zaapelował o podjęcie działań o rozwiązanie problemu budynku na ulicy 

Armii Krajowej. 

Burmistrz Wojciech Kajetan Sołtys (Ad Vocem) poinformował, że w budynku tym odbyła się wizja z 

udziałem służb konserwatora zabytków. 

Radny Sebastian Tomasz Różycki poinformował, że według dokumentacji WZD nie może pobierać opłat 

za zajęcie pasa drogowego przy tym budynku. Radny zobowiązał się opracować projekt apelu w tej 

sprawie. 

Radny Piotr Miszkiewicz poinformował, że porozumienie z izbą wytrzeźwień miało odciążyć przychodnię 

i szpital od klientów w stanie upojenia. Drugim elementem interpelacji były koncesje a nie patrole. Radny 

zawnioskował o usunięcie znaku nadużywanego przez parkujących tam mieszkańców przy placu 

Wilhelma Pluty. 

Zastępca Burmistrza Danuta Jurzak poinformowała, iż faktycznie z końcem lutego 2020 roku udaje się 

na emeryturę. 
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Mieszkaniec Sulechowa zapytał o powody pobrania ze spółki miejskiej SuPeKom wielomilionowej 

dywidendy podczas gdy zarobki pracowników w spółce są dramatycznie niskie, brak podwyżek i 

trzynastek. 

Burmistrz Wojciech Kajetan Sołtys (Ad Vocem) poinformował, że dywidenda została pobrana przez 

poprzedniego burmistrza i poprzedniej rady. 

Przewodniczący poinformował, że rada nie ma kompetencji właścicielskich i nie mogła decydować o 

pobraniu dywidendy. 

Burmistrz Wojciech Kajetan Sołtys poinformował, że rada podejmowała decyzję o wpisaniu tych 

środków do budżetu. Pracownicy SuPeKom, których objęła podwyżka wynagrodzeń z tytułu 

podwyższenia płacy minimalnej to ponad 40 % wszystkich pracowników w jednostkach gminnych. W 

ubiegłym roku spółka także podjęła decyzję o podwyżkach kwotowych. 

Mieszkaniec Sulechowa poinformował, że żadnych informacji od 15 lat pracownicy na temat 

ewentualnych zmian wynagrodzeń nie otrzymują. 

Burmistrz Wojciech Kajetan Sołtys stwierdził, że omówi tę kwestię z prezesem spółki. Sam nie składał w 

każdym razie wniosku o wypłatę dywidendy w tym roku. 

Radny Jan Zdzisław Rerus (Ad Vocem) przypomniał, że kilka sesji wstecz poruszał ten temat i wówczas 

został on przez Burmistrza chyba zignorowany. A tutaj przychodzi pracownik spółki i porusza znów ten 

temat. 

Burmistrz Wojciech Kajetan Sołtys (Ad Vocem) stwierdził, że właśnie z tej dywidendy pracownicy 

otrzymali wynagrodzenie jako podział zysków. Pracownicy spółki pojawiali się u burmistrza w tej sprawie 

i należy się zdecydować w jakim momencie i w jakiej wysokości można dokonać zmian w 

wynagrodzeniach. Sieć jaką obsługuje spółka jest mocno niedoinwestowana, a awarie są częste i 

poważne. To oczywiście też generuje koszty. 

Radny Jan Zdzisław Rerus (Ad Vocem) podkreślił, że w jego mniemaniu burmistrz nie zajął się tematem. 

 

14. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Przewodniczący stwierdził wyczerpanie wszystkich punktów porządku obrad a następnie zamknął je 

wygłaszając formułę: „Zamykam obrady XVII sesji Rady Miejskiej w Sulechowie”. 


